



World Food Programme

Programme Alimentaire Mondial

Programa Mundial de Alimentos

برنامج الأغذية العالمي

# ကုလသမဂ္ဂကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၁၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ (၇) ရက်

## ကုလသမဂ္ဂကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်၏ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ကျောင်းတွင်းရိက္ခာထောက်ပံ့ခြင်းစီမံချက်တွင် ကျောင်းနေကလေးအရေအတွက် တိုးမြှင့်ထောက်ပံ့ရန် စီစဉ်

**ရန်ကုန်** - ကျောင်းတွင်းရိက္ခာထောက်ပံ့ခြင်းစီမံချက်ကို တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခုစာသင်နှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ကျောင်းနေကလေး ၂၂၇၀၀၀ ကျော်တို့ ကျောင်းတွင်းရိက္ခာရရှိမည်ဖြစ်သည်။

ကုလသမဂ္ဂကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်နှင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့သည် စားနပ်ရိက္ခာမလုံလောက်မှုအများဆုံး ဖြစ်သည့် ကချင်၊ ချင်း၊ ရခိုင်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်၊ မကွေးတိုင်းနှင့် 'ဝ' ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသများမှ မူလတန်းကြိုနှင့် အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းပေါင်း ၂၃၀၀ တွင် ဗီတာမင်၊ သတ္တုဓါတ်များပါဝင်သည့်အာဟာရဖြည့်သွင်းစာပစ္စည်းများကို ယခုလမှစတင်ကာ နေ့စဉ် ထောက်ပံ့မည်ဖြစ်သည်။

"နံနက်တိုင်း ကျောင်းသင်ခန်းစာမစမီ အာဟာရဖြည့်သွင်းမှုပေးပါမည်" ဟု ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်၏ ဌာနကော်မတီဝင်လှယ် Dom Scalpelli က ဆိုသည်။ "အာဟာရဖြည့်သွင်းစာပစ္စည်းက သင်ကြားမှုပေါ်အာရုံစိုက်နိုင်အောင် ကူညီပေးပြီး ကျောင်းတက်မှုနှုန်း၊ အားပေးရာရောက်ပါတယ်။ ရလဒ်ကတော့ ကျောင်းအပ်နှံနှုန်း၊ ကျောင်းတက်နှုန်းနဲ့ ကျောင်းဆက်တက်ဖို့နဲ့ သင်ယူနိုင်မှု တိုးတက်လာခြင်းပဲဖြစ်ပါတယ်"

၎င်းထောက်ပံ့မည့်ကျောင်းအရေအတွက်ကို ယခင်နှစ်ကထက် ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်က တိုးမြှင့်သွားမည်။ မကွေးတိုင်းအတွင်းရှိ ဆင်းရဲနွမ်းပါးဆုံးဒေသများအနက်မှ တစ်ခုဖြစ်သော စေတုတ္ထရာမြို့နယ်မှ ကျောင်းပေါင်း (၆၀)၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ မင်းပြား၊ မြေပုံနှင့် ပေါက်တောမြို့နယ်များရှိ ကျောင်းအသစ် (၁၈၀) လည်း ပါဝင်မည်။ ထို့ပြင် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခစတင်ဖြစ်ပွားသည့် ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှစတင်ကာ လုပ်ငန်းရပ်ဆိုင်းပြီးနောက် ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ကချင်ပြည်နယ်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်မှ မူလတန်းကျောင်းပေါင်း (၃၀) တွင် ကျောင်းတွင်းရိက္ခာထောက်ပံ့ခြင်းကို ပြန်လည်စတင်မည်ဖြစ်သည်။ ချို့တဲ့ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်းများကိုလည်း ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်က ထောက်ပံ့သွားမည်။

ရုံပုံငွေလိုအပ်ချက်ကြောင့် ပြီးခဲ့သည့်စာသင်နှစ်အတွင်း ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ မှ ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ အထိ လုပ်ငန်းရပ်ဆိုင်းခဲ့ရသည်။ နိုင်ငံတဝှမ်းရေကြီးရေလျှံမှုများကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး စာသင်ကျောင်းများစွာ ပိတ်ထားခဲ့ရသဖြင့် ကျောင်းတွင်းရိက္ခာထောက်ပံ့ခြင်း ပြန်လည်စတင်ရေး ထပ်မံနှောင့်နှေးခဲ့ရသည်။



'ဩစတြေးလျအစိုးရနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံဆိုင်ရာ ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်အားအထောက်အပံ့ပေးရေးအဖွဲ့ (JAWFP) တို့ ယခုနှစ် အစောပိုင်းမှာ ထည့်ဝင်တဲ့ အလှူငွေတွေကြောင့် ကျောင်းတွင်းရိက္ခာထောက်ပံ့ခြင်း စီမံချက်ကို ပြန်လည် စတင်နိုင်တာဖြစ်ပြီး ဒီသတင်းကောင်းကို ဖြန့်ဝေပေးရတဲ့အတွက် အထူးပဲ ဝမ်းသာကျေနပ်မိပါတယ်။" ဟု ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်၏ ဌာနကော်မရှယ်လှယ် Dom Scalpelli က ထပ်လောင်းပြောကြားသည်။

'ကနေဒါနှင့် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံအစိုးရများကိုလည်း အထောက်အပံ့ပေးတဲ့အတွက် ကျေးဇူးတင်ရှိလိုပါတယ်။ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနရဲ့ ဦးဆောင်မှုကို ကြိုဆိုပါတယ်။ ဆက်ပြီးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို မျှော်လင့်ထားပါတယ်။"

ယခုစာသင်နှစ်မှစတင်ကာ စီမံချက်ကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက အကောင်အထည်ဖော်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ၁၉၉၆ ခုနှစ် ကတည်းက စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ကျောင်းတွင်းရိက္ခာထောက်ပံ့ခြင်း စီမံချက်ကို နိုင်ငံပိုင်စီမံချက်အဖြစ် ကူးပြောင်းရန် ပထမခြေလှမ်းဖြစ်ပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ်နောက်ပိုင်းတွင် တနိုင်ငံလုံးအနှံ့ တဖြည်းဖြည်းချဲ့ထွင်သွားမည် ဖြစ်သည်။

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်တွင် လက်ရှိကျောင်းသားအရေအတွက်ထက် ၂ ဆ ပို ထောက်ပံ့သွားရန် ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်နှင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့က စီစဉ်ထားသည်ဖြစ်ရာ မူလတန်းကြိုနှင့် အခြေခံမူလတန်း ကျောင်းပေါင်း ၄၀၀၀ ရှိ ကျောင်းနေကလေးပေါင်း ၅၀၀၀၀၀ အထိ ထောက်ပံ့သွားမည်ဖြစ်သည်။ သို့သော် ယခုအရေအတွက်မှာ မြန်မာတနိုင်ငံလုံးရှိ မူလတန်းကြိုနှင့် မူလတန်းကျောင်းနေ ကလေးများအားလုံး၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းအောက်သာ ရှိသေးသည်။

ရေဘေးသင့်ဒေသများတွင် ကျောင်းတွင်းရိက္ခာထောက်ပံ့ခြင်း စီမံချက်ရှိရာ ဒေသများစွာလည်းပါဝင်သည်ဖြစ်ရာ ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်၏ ဆောင်ရွက်ဆဲ အရေးပေါ်ရေဘေးတုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုကို အားဖြည့်ပေးနိုင်မည် ဖြစ်သည်။ အရေးပေါ်ရေဘေးတုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုမှတစ်ဆင့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ လူဦးရေ ၄၅၅၀၀၀ ကျော်ကို စားနပ်ရိက္ခာထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ရေဘေးအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၂ သန်းအပါအဝင် တနိုင်ငံလုံးရှိ စားနပ်ရိက္ခာလိုအပ်ချက်ကိုဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် စုစုပေါင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၇ သန်းကို မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်က လိုအပ်လျှက်ရှိသည်။

# # #

မြန်မာနိုင်ငံရှိ ကုလသမဂ္ဂ ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်၏ လုပ်ငန်းများကို သိရှိလိုပါက - <https://www.wfp.org/countries/myanmar>

ကုလသမဂ္ဂ ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်သည် ကမ္ဘာတဝှမ်းလုံးတွင် ငတ်မွတ်ခေါင်းပါးမှုတိုက်ဖျက်ခြင်းအတွက် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကြီးဆုံးအေဂျင်စီဖြစ်ပြီး အရေးပေါ်ကာလတွင် စားနပ်ရိက္ခာထောက်ပံ့ခြင်း၊ အာဟာရပြည့်ဝစေရန် ထောက်ပံ့ခြင်းနှင့် ဘေးအန္တရာယ်ခံနိုင်မှုမြှင့်တက်လာစေရန် ပြည်သူလူထုနှင့် လက်တွဲ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ကုလသမဂ္ဂ ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်သည် နိုင်ငံပေါင်း (၈၀) မှ လူဦးရေ သန်း (၈၀) ခန့်အား နှစ်စဉ် ကူညီပံ့ပိုးပေးနေပါသည်။



ကျွန်ုပ်တို့အား အောက်ပါ တွစ်တာလိပ်စာတွင် ရှာဖွေနိုင်ပါသည် -

Twitter @wfp\_asia @wfp\_media

သတင်းအချက်အလက်များ ထပ်မံသိရှိလိုပါက ဆက်သွယ်ရန် -

Ayuka Ibe, Head of Partnerships, Communications & Reports - [ayuka.ibe@wfp.org](mailto:ayuka.ibe@wfp.org), Mob. +95 9 4500 61236

မေမြတ်ဆွေ, Reports & Communications Officer (မြန်မာဘာသာဖြင့် စုံစမ်းလိုပါက) -

[maymyat.swe@wfp.org](mailto:maymyat.swe@wfp.org), Mob. +95 9 7955 28912